
Výroční 
zpráva 
2024 

Výroční zpráva o činnosti Horolezeckého klubu Ostaš v roce 2024 

 

 

  

Horolezecký klub Ostaš 
   
Tomáš Hornych 
Předseda HKO 

Tyršova 339 
54654 Police nad Metují 

www.hkostas.cz 
info@hkostas.cz 

    



 
 

Obsah 
    

Obsah 

Úvodní slovo ______________________________________________________________ 1 

Rekapitulace akcí __________________________________________________________ 2 

Kroužek mládeže __________________________________________________________ 6 

Ostatní agenda ____________________________________________________________ 7 

Kontaktní informace ________________________________________________________ 8 

 



Str. 01 
 

Úvodní slovo  
   

 

Úvodní slovo 

Úvodem 

Při ohlédnutí za rokem 2024 jen těžko hledat co vypíchnout. Klubové akce se opakují a 

jejich průběh je takovou rutinou, že splývají s předchozími roky. Ještě že je tu web a fotky a 

mohu si to připomenout. A myslím, že kromě opravdu klubového zájezdu jsme všechny 

plánované akce uskutečnili. Co mě osobně ale nejvíce těší, že z našich teenagerů roste 

lezecká parta, která na sebe nabaluje další. Věřme, že vydrží a stanou se novou hybnou 

silou, motorem, co bude strkat lezení v Polici kupředu. Ale než dospějí, máme tu přeci další 

skupinu dvacátníků a třicátníků co by si to tady mohli začít přebírat. Alespoň co se akcí týče 

a založit nové tradice. 75 let lezení v Polici, které jsme si v loni připomínali, je určitě 

závazkem, pokračovat nejen v lezení, ale v organizovaném lezení. V komunitě kamarádů, 

přátel a vychovávat nové lezce, pokračovatele. 

 

Plány dál? 

Bude nás čekat rozhodnutí, jak dál nakládat s majetkem a prostředky klubu. Kam a do 

jakých oblastí investovat finance a čas. Začít můžeme už nyní na členské konferenci, ale 

některá strategická rozhodnutí budou už na novém vedení, které vzejde z příští konference. 

Toto bude můj poslední rok ve funkci předsedy klubu a rád novému předsedovi budu 

nápomocen s předáním agendy. Nový přístup a nové nápady budou jenom k užitku. Dobře 

si promyslete, kdo klub povede a kdo mu bude pomáhat. Tak aby reprezentovali a 

zastupovali vaše zájmy a nebojte se o vedení klubu zasloužit. Je to přeci Váš klub, tak na 

něm makejte. 

 

Tomáš Hornych                                

Předseda HKO 

19. února 2023 

„Z lezení udělali 

sport. 

Nezapomeňme, 

že nejde jen o 

výkony, radost z 

ohybu.“ 
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Rekapitulace akcí 

Novoroční open 

32. ročník závodů na obtížnost na stěně v Polici navštívilo 19 mužů a 7 žen. Připravili jsme 

si pro ně 5 kvalifikačních cest a odpolední finále. Ani veřejná vyhlášení, že to nebude těžký 

lidi nepřilákalo. Kdo dorazil si ovšem zalezl, diváci se bavili a to šlo. Vítězství odváží 

Magnus a Markéta Zeisková.  

Novoroční Pohárek 

Týden po Openu vítáme mladé závodníky u nás v Polici na stěně. Pro 45 závodníků jsme 

připravili 4 cesty. Kolem oběda bylo jasno o finálových rozlezech. Ty klaply hned na první 

pokus a mohlo se vyhlašovat. Naše děti získali 4 druhá místa. 

Otevírání skal 

Počasí opět se už těšilo, až nás přivítá ve skalách. Rozhodlo se vylezení několika cest na 

jižní vrchol Bludiště, který podle průvodce nebyl označený. Byla to trochu špinavá práce, ale 

možnost po formalitách si zalízt na okolní věže a užít jarního slunce byla parádní. Večer 

trávíme, kde jinde než u Malíka. 

 

 

„Klubové akce 

budou jen takové, 

jaké si je 

uděláme“ 
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O krále Ostaše 

Po letech přešlapování, jak naložit s pravidly a kontrolou jejich dodržování se Jenkys rozhodl 

to vzít na sebe. Připravil úpravu pravidel, rozšířil možnosti lezení, ale hlavně se něco událo. 

Počasí tomu nahrálo a účast 24 týmů byla dobrým povzbuzením, že to lidem chybělo. HK 

Ostaš přispěl organizaci a v budoucnu jistě rád podpoří další ročníky. 

 

Pouťové stavění 

Jestli v minulých letech byl tento zvláštní výstup často ohrožen nezájmem se ho účastnit, tak 

tentokrát se to protnulo se soustředěním lyžařů, kteří tradičně tvořili jádro stavby. 

Improvizujeme, sháníme kolemjdoucí lezce i z Polska. Dáváme tři pokusy, ale vždy nejsme 

v dobré pozici pro nástup. Nakonec se hroutí pyramida na zem a Mára to málem nepřežil. 

Připomínka, že lezení není jen zábava. 
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Brigáda 

Tentokrát nás zavála do Zadního Ostaše, 

který trpí pod kůrovcem a s ním spojeným 

odlesňováním. Akci finančně podporuje 

ČHS a tak máme na materiál. Zpevňujeme 

terén pod stěnami budováním erozních 

zábran. Věnujeme taky čas výměně 

erárních smyček, hojně v oblasti okrajů 

využívaných. Vhledem k odlesnění a 

vystavení stěn přímému slunci nás výměna 

smyček asi bude čekat častěji.  

 

 

 

 

Poslední 

slanění 

Žádné monstrózní 

akce jsme 

nepřipravovali, spíše 

se vracíme k normálu. 

Odpolední výšlap na 

Ostaš s cílem nad 

Barrandovem. Po 

symbolickém 

uzamčení skal 

slaňujeme 

z Barrandovských 

teras, takže každý se 

pořádně projel. Měli jsme ještě jeden úkol a tím bylo připevnění pamětní destičky na Dýse, 

který nás opustil během léta. V podvečer se scházíme  Janeby na kus žvance a pokecat. 

Kdo vydržel mohl ještě natajňačku vystoupit na polickou dominantu.  
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Exkurze do pivovaru 

Bakovský pivovar byla jasná volba. Nejen díky dopravní dostupnosti, ale hlavně, že ho má 

každý rád. Odpoledne vyráží parta autobusem směr Radechová, aby se následně pěšky 

přesunuli na exkurzi. Z té se plni nejen dojmů, ale i lahodného piva přesouvají na posezení 

v pivovarské hospodě. Pro některé večer nekončí a pokračují směr Machov na koncert. 
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Kroužek mládeže 
Kapacita je omezená a není možnost ji navýšit, ani když jsme na to tři. Máme tam tedy 

kolem 20 dětí. Z jara se připravujeme na techniky potřebné ve skalách a jak to počasí 

umožňuje máme kroužek na Ostaši. Na soustředění vyrážíme na Kozelku nad Plzeň. A i 

když počasí bylo všelijaké, lezli jsme každý den. Dáváme do hromady závodní partu a 

kromě tradičních závodů jako do HISu, Náchoda, Broumova a Trutnova vyrážíme i na 

závody ČHS. Nabídku poprat se o Olympiádu mládeže nakonec do úspěšného konce 

dotáhla Eva Hrušková, která v letos v lednu reprezentovala Královehradecký kraj. Zmínit 

musím i Terku Ježkovou, která ze 3. ligy přivezla pokaždé medaily včetně prvních míst. Na 

podzim se přidává Jirka Koutský ml., který rychle výkonnostně roste a ještě nám ukáže. 

 

 

„Výchova dětí 

k lezení a 

k aktivnímu 

pohybu je klíčem 

k budoucnosti 

klubu.“ 
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Ostatní agenda 
 

Půjčovna 

Co říct. Zlaté časy půjčovny jsou pryč a návrhy na její vybavení nejsou. Jinak kdo chce, tak 

je u předsedy. 

Knihovnu najdete u Libora Jenky, který ji občas rozšíří o knihy co dostane za fotky. Padl 

návrh sepsat kdo co má doma a půjčil by. Sdílený soubor vznikl, tak kdo chce může se 

přidat. 

Web a média 

Webové stránky držíme v chodu a snažíme se plnit reporty z akcí. Někdo by možná uvítal i 

jiná média, my taky. Plnit je informacemi stojí čas a chce to umět. Pokud se chcete starat o 

klubový FB, Instagram a pod, nebráníme tomu. 

Stěna 

Otevřeno máme od října do května a musím poděkovat všem správcům, kteří otevírají. 

Děkuji i členům, kteří nám před závody pomohou s mytím chytů. Každý rok se snažíme 

investovat alespoň do chytů, protože rozšiřovat se už není kam. Cena zůstává symbolická a 

téma zvýšení je řešeno často, ale zatím beze změny. 

Členská základna 

Ke konci roku měl klub 105 členů z toho 25 mladších 18 let.  

  

 

„Služby, které 

nabízíme členům, 

jsou tu pro ně za 

pár korun či 

zdarma.“ 
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Kontaktní informace 
Horolezecký klub Ostaš 

Tyršova 339 
54654 Police nad Metují 

IČ 48649198 

zapsán ve Spolkovém rejstříku vedeném u Krajského soudu v Hradci Králové, spisová 
značka L61 

info@hkostas.cz 

www.hkostas.cz 

 


